
SLOVO STAROSTY

Připomínáme si úctyhodné 140. výročí 
založení Sboru dobrovolných hasičů 
ve Slušovicích. Předchozích několik ge-
nerací dobrovolníků drželo tolik potřeb-
nou tradici pomoci nejen v nouzi, ale 
také podpory společenského života 
ve Slušovicích. Je potřeba velmi ocenit 

současné vedení Sboru dobrovolných 
hasičů, že pokračuje v těchto tradicích 
a současně vytváří přitažlivé prostředí 
pro nové mladé zájemce. Dnešní novo-
dobá historie vyžaduje nutnost zvyšová-
ní odbornosti našich hasičů a tomu od-
povídající pořizování modernizovaného 

Hasiči městu – město hasičům

vybavení. Zastupitelstvo našeho města si 
velmi váží, že se náš sbor maximálně 
snaží držet krok s těmito novými pod-
mínkami a poskytuje mu k tomu nejvyš-
ší možnou finanční podporu. 

Za celé vedení našeho města děkuji 
všem důležitým pilířům, osobnostem 
našich hasičů, že ve svém volném čase 
dbají na správné směřování jejich čin-
nosti. Velmi také děkuji všem řadovým 
členům, že svou poctivou prací doplňují 
souhru celého týmu.

Na závěr ještě připojuji poděkování 
starostovi SDH Slušovice Milanu 
Novákovi, veliteli zásahové jednotky 
SDH Slušovice Michalu Novákovi, kultur-
nímu referentovi SDH Slušovice Karlu 
Jarcovjákovi a dalším, kteří se podíleli 
na náročné přípravě oslav 140. výročí, 
které se velmi zdařily a proběhly 11. 
a 12. května 2024. 

Petr Hradecký
starosta
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Ze zasedání rady města 
• Rada města vzala na vědomí ozná-

mení ředitele ZŠ Slušovice Rostislava 
Šarmana o ředitelském volnu ve dnech 
24. až 28. června 2024 z důvodu opravy 
školní jídelny. Stravování 17. – 28. 6. 
2024 bude zajišťováno náhradním způ-
sobem, který bude upřesněn později.

• Rada města na základě výběrového 
řízení schválila dodavatelem veřejné za-
kázky rozšíření chodníků v urnovém háji 
na hřbitově firmu Polaštík REALIZACE 
STAVEB, s.r.o. Slušovice.

• Rada města na základě výběrového 
řízení schválila dodavatelem veřejné za-
kázky „Slušovice – Oprava chodníků ul. 
Dlouhá a ul. Dostihová“ firmu 
NOVAAGROTIS Zlín.

• Rada města schválila zadání odstra-
nění nevyužívané zpevněné plochy 
za bytovým domem č. p. 621 v ul. 
Dostihové.

• Rada města vzala na vědomí infor-
maci místostarosty o podpoře města 
akci Ukliďme Česko, organizovanou 
Slušovjánkem ve spolupráci se skauty 
v sobotu 13. 4. 2024. Město zajistilo 
ochranné pomůcky a sběrné pytle, od-
voz odpadu a přispělo na občerstvení.

• Rada města schválila zadání změn 
dopravního značení na místních komu-
nikacích – Slunečná, Rovná, Dlouhá, 
parkování v ul. Na Výpusti a křižovatka 
Slušovice-Vizovice-Rakovský kříž firmě 
Vacula silniční.

• Rada města schválila pronájem dvou 
dílů zahrádek o výměře cca 800 m2 v za-
hrádkářské kolonii v lokalitě na konci 
ulice na Výpusti a Na Stráni.

• Rada města schválila dodatek 
ke Smlouvě o ukládání biologicky rozlo-
žitelných (rostlinných) zbytků – biomasy 
s obcí Ostrata. 

• RM schválila veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí individuální dotace z roz-
počtu města ve výši 7 000 Kč na zajištění 
terénní služby ve Slušovicích uzavřenou 
se Společností Podané ruce o. p. s.. 

• Rada města schválila novou veřejno-
právní smlouvu o výkonu přenesené pů-
sobnosti na úseku agendy přestupků 
s městem Vizovice. Touto smlouvou se 
navyšují poplatky za projednání přestu-
pů na částku 1 000 Kč za odložený pří-
pad a 3 000 Kč za projednaný případ.

• Rada města schválila veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí individuální dota-
ce z rozpočtu města ve výši 3 000 Kč 
uzavřenou s Linkou bezpečí, z. s.. Dotace 
bude použita na pokrytí části nákladů 
celostátní telefonní Linky bezpečí 
a Rodičovské linky.

• Rada města schválila finanční pří-
spěvek pro Poradenské a krizové cent-
rum, p. o. ve výši 8 000 Kč na sociální 
služby – psychologické poradenství, me-
diace, sociální a právní poradenství pro 
osoby, rodiny, manžely a partnery, kteří 
mají obtíže v mezilidských vztazích.

• Rada města schválila zadávací doku-
mentaci a vyhlášení výběrového řízení 
pro veřejnou zakázku ZŠ Slušovice – 
Modernizace odborných učeben, kabi-
netů a družin školy.

• Rada města projednala nabídku 
společnosti ENRETA s.r.o. Srch na sběr 
odpadního dřeva a souhlasí s uzavřením 
smlouvy s touto společností. 

• Rada města schválila finanční pří-
spěvek mysliveckému spolku Březina 
na pořádání 2. ročníku v soutěži lovec-
kých psů v termínu 18. – 19. 5. 2024 
ve Slušovicích. Příspěvek ve výši 
10 000 Kč na poháry pro vítěze, krmivo 
a další ceny.

(Více na www.slusovice.cz)

Vážení spoluobčané,
jsem rád, že vás můžu tímto způso-

bem pozdravit a krátce sdělit, co se 
ve městě děje, nebo co se na nejbližší 
měsíce plánuje. Jako první bych zmínil 
již tradiční akce, které v našem městě 
takřka zlidověly. 

Hurá prázdniny (21. 6.), Letní kino 
(2. 7. – 8. 7.), Ahoj prázdniny (31. 8.), 
kulturní setkání na náměstí (7. 9.) či 
tradiční beseda s důchodci (3. 10.). 

Letos se pokusíme společně s našimi 
hasiči zorganizovat pouťovou zábavu 
v sokolovně (21. 6.).

Dokončili jsme opravu na vodovod-
ním řadu na ulici Družstevní a v ulici 
Příkrá jsme osadili nové sekční ventily. 
Nyní nás bude čekat oprava vodovodní-
ho řadu v ulici Na Výpusti.

Je to již nějaký den, co jsme na ná-
městí před kostelem i letos spustili vodní 
prvek. Rád bych upozornil, že voda, 
která tryská z vodního prvku, NENÍ 
PITNÁ. Prosím pamatujte na to, abyste 
vy či vaše děti předešli možným zdravot-
ním komplikacím.

V těchto dnech připravujeme projekt 
na výměnu veřejného osvětlení přes vy-
psanou dotační výzvu. Od celého počinu 
očekáváme případné roční úspory elek-
trické energie cca 400.000,-Kč

Díky štědré dotaci Zlínského kraje byly 
ve sportovním areálu u základní školy 
umístěny posilovací stroje. Již teď víme, 
že si své pravidelné návštěvníky našly.

Daří se nám v pravidelných časových 
intervalech připravovat farmářské trhy 
na náměstí. 

Po delší dobu se setkávám s dotazy, 
zda a jak město podporuje činnost spol-
ků či jiných aktivit. Ctíme zde pravidlo, 
že kdo chce pro město a jeho občany 
něco smysluplného pořádat, může s na-
ší podporou počítat. Zde jsem vybral pár 
příkladů.

FC Slušovice podporujeme ročně část-
kou 480.000,-Kč, která slouží na proná-
jem sportovišť, materiální vybavení, pro-
nájmy autobusů, startovné na turnaje, 
úklidy a praní dresů…

ASPV dostává částku 120.000,-Kč kte-
rá je následně využita z větší části 
na pronájmy sportovišť či materiálové 
vybavení.

Nadační fond pro rozvoj a podporu 
Slušovic dostává částku 80.000,- Kč. 
Tato částka byla vyžita např. k uhrazení 
dopravy a vstupného do zábavního par-
ku Galaxie pro děti z MŠ Sluníčko, k po-
krytí nákladů spojených s pořádáním 
plesu (ozvučení, moderace, hudební 
produkce). Dále město Slušovice finanč-
ně podporuje pořádání lampionového 
průvodu či charitativních běhů.

SLOVO MÍSTOSTAROSTY

Za zmínku stojí i finanční podpora or-
ganizace DOMINO, činí 275 tis. Kč 
na provoz tohoto nízkoprahového cent-
ra, Mikroregionu Slušovicko náleží 150 
tis. Kč, florbalovému klubu FBC Slušovice 
105 tis Kč.

Dále se podporují tradiční spolky, jako 
jsou myslivci, hasiči, zahrádkáři, včelaři, 
divadelní ochotníci, skauti a další.

Celkové dotace organizacím a spol-
kům na rok 2024 jsou plánovány ve výši 
cca 2mil. Kč a bližší informace naleznete 
na webových stránkách města Slušovice.

Rád bych poděkoval všem, kteří aktiv-
ně za spolky vystupují, a pomáhají obo-

hacovat nejen kulturní dění v našem 
městě. Velký obdiv a uznání bych chtěl 
vyjádřit i vedoucím jednotlivých krouž-
ků, v nichž se pracuje s mládeží a dětmi, 
což považuji za jeden z nejdůležitějších 
bodů pro další budoucí rozvoj společen-
ského života ve Slušovicích.

Závěrem bych vám popřál do následu-
jících prázdninových měsíců spousty po-
hody, potřebné relaxace na vašich oblí-
bených místech k dočerpání sil a všem, 
kteří se chystají cestovat šťastný návrat 
domů.

Jan Fenyk
místostarosta 
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VOLBY – změna sídla okrskové volební komise
Změna sídla okrskové volební komise 

se bude týkat okrsku č. 2, tj. západní 
části města od řeky Dřevnice. Volební 
místnost je přesunuta z hasičské 
zbrojnice do zasedací místnosti 
Komunitního domu pro seniory v uli-
ci Dostihová č. 725. Tento volební 
okrsek se týká ulic ul. Dlouhá (vč. č. 23, 
119, 144, 238, 258), Padělky, Na Vy-
hlídce, Vítězství, Zahradní, Pod Sadem, 
Rovná, Nová, Na Hrázi, Družstevní, 
Dostihová, Pod Veselou a č. p. 83 a č. p. 
520,

Přesunutím volební místnosti bude 
dána příležitost občanům našeho města 
navštívit tyto prostory a volit v novém 
příjemném prostředí. 

Pro občany žijící ve východní části 
města od řeky Dřevnice zůstává volební 
místnost v sokolovně. Tento volební okr-
sek se týká ulic náměstí Svobody, ul. 
Osvoboditelů, U Vrby, Krátká, Příkrá, 
npor. Romanova, Cirón, Školní, Valašská, 
Slunečná, Sadová, Hřbitovní, U Vodo-
jemu, M. J. Sousedíka, Na Stráni, Na 
Výpusti (vč.č.209), Paseky č. 242, dále  
č. p. 693 a 398 a č. ev. 32, 34 a 42.

Z historie města Slušovice 
– koupaliště

Přestože jsem se naučil plavat až 
ve svých třiceti letech (v plaveckém 
kurzu pro dospělé, společně s partou 
starších žen před jejich odjezdem 
k moři), mám na naše doposud jediné 
koupaliště krásné vzpomínky. Nebylo 
daleko, hezké prostředí, vstupné 
„za pusu“, vynikající sodovky, voda ja-
ko led, žádná wifi, prostě pohoda.

Výstavbě koupaliště předcházela žá-
dost rady MNV Slušovice o povolení 
stavby ze dne 8. 2. 1958. Na stavbu 
koupaliště byla využita parcela č. 225/2 
a prostor ke slunění byl částečně za-
brán od JZD Březová. Koupaliště bylo 
situováno těsně u toku Dřevnice, 
od kterého bylo odděleno sypanou 
hrází, a mezi mlýnským náhonem ve-
doucím k bývalému mlýnu J. Crkala 
(dnešní veterina). Vodu pro koupaliště 
měl zajišťovat mlýnský náhon z mlýna 
B. Kundla z Nových Dvorů.

Orientace koupaliště byla podélně se-
ver-jih, velikost 20 × 50 m, hloubka 80–
265 cm. Výstavba byla zařazena do akce 
„Z“. Počet potencionálních uživatelů byl 
v té době stanoven 
na 5450 osob.

Stavbu provázely 
běžné problémy, tedy 
nedostatek brigádní-
ků a málo cementu. 
Rada MNV se dokon-
ce obrátila s žádostí 
o pomoc se zajiště-
ním cementu na mi-
nistra pro výstavbu  
prof. Dr. Ing. Ema-
nuela Šlechtu. 

Když už byl cement, tak kvůli nedo-
statku brigádníků a špatnému počasí 
hrozilo velké nebezpečí, že se 200 q 
cementu nezpracuje. Bylo dokonce 
nařízeno zajištění 10 až 12 brigádníků 
na den. Státní orgány chtěly velikost 
koupaliště zmenšit na 25 × 12 m. Tato 
snaha naštěstí nevyšla, a tak mohlo být 

dílo v hodnotě 450 000 Kčs zdárně 
dokončeno dle původního návrhu.

Dne 3. 5. 1962 proběhlo jednání 
o uvedení koupaliště ve Slušovicích 
do trvalého užívání.

Ještě v osmdesátých letech bylo nad 
koupalištěm postaveno velké dřevěné 
pódium, na kterém vystupovaly tehdej-
ší hvězdy šoubyznysu, později však 
bylo koupaliště zasypáno. V současné 
době část pozemku slouží jako úložiště 
materiálu.

 Karel Jarcovják

V článku bylo použito dokumentů 
uložených v Státním okresním archivu 
Zlín.
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Co se děje v Mraveništi?
(Dětská skupina Mraveniště Slušovice)
Hned od rána je v Mraveništi rušno. 

Naši malí mravenečci se baví různou 
činností. Zkouší vytvářet jednoduchá 
výtvarná díla, na opičích drahách prota-
hují svá těla nebo si jen tak hrají se svými 
oblíbenými hračkami, chodí na procház-
ky či skotačí na odrážedlech. Jako všich-
ni malí tvorečkové rádi slaví, proto 
ke Dni matek připravili maminkám pře-
kvapení. Svůj Den dětí si užijí na Mravenčí 
olympiádě a prázdniny přivítají 
na Zahradní slavnosti. 

Ať už svítí slunce, nebo prší, 
v Mraveništi je neustále živo. Buď i Ty 
jedním z našich mravenečků a staň se 
součástí naší mravenčí rodiny! Noví mra-
venečci jsou vítáni. 

Nízkoprahové zařízení pro 
děti a mládež Slušovice

Také v „nízkoprahu“ to žije. Přijď se 
dozvědět se něco víc o zdravém život-
ním stylu, o mezilidských vztazích, 
o kamarádství či dospívání. Probíráme 
také témata návykových látek, inter-
netu, kyberšikany a podobně. Vážná 
témata prokládáme hrou frisgolfu, 
deskových her nebo vařením medu 
z pampelišek. Formou kvízů a pracov-
ních listů se aktuálně zabýváme finan-
cemi. Debatujeme o půjčkách a dlu-
zích, jak vyjít s kapesným či o dět-
ských platebních kartách. S blížícím se 
létem se pak pomalu zaměříme 
na prázdninová témata, jako je příro-
da, cestování, dopravní výchova či 
první pomoc, abychom si léto užili. 

Neváhej a přijď mezi nás! Ať už smy-
sluplně využít svůj volný čas nebo jen 
tak si popovídat. Nabízíme podporu 
v neformálním a vstřícném prostředí, 
kam může zavítat kdokoliv ve věku 
od 6 do 26 let. 

Komunitní centrum pro 
rodinu Domino - Slušovice
Ať už hledáte zábavu, vzdělání, pod-

poru nebo jen příjemné místo pro setká-
vání se s lidmi s podobnými zájmy, ko-
munitní centrum je tady pro vás. Léto 
přinese aktivity pro rodiče s dětmi, bese-
dy a semináře na různá témata (např. 
Strategie úspěšné komunikace v rodině 
nad běžnými příklady ze života, 
Konfliktní vztahy v rodině apod.) a také 
poradenskou podporu a pomoc. Rádi 
vás uvidíme, přijďte mezi nás. 

Příměstské tábory ve 
Slušovicích

Léto se blíží a s ním i ta pravá chvíle 
pro nezapomenutelné dobrodruž-
ství! Jako obvykle budou příměstské 
tábory ve Slušovicích probíhat od 1. 7. 
do 30. 8. 2024 v prostorách na Hřbi-
tovní ulici. Čekají na vás týdny plné 
her, zábavy a dobrodružství, ale také 
výletů do okolí. Jednotlivé tábory bu-
dou mít svou pirátskou, vesmírnou, 
kuchařskou, mafiánskou, pravěkou, 
detektivní, záchranářskou nebo indi-
ánskou tématiku, proto si na své při-
jde každý malý či velký dobrodruh, 
kluk nebo holka. Nesmíš chybět u té 
největší zábavy letošního léta!

Více informací najdete na webových 
stránkách www.idomino.eu. Budeme 
se těšit na společný prázdninový čas!
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Opět zdravíme ze SLUNÍČKA. Léto 
už nám pomalu klepe na vrátka 
a kolik se toho v naší školce událo? 
Jak by odpověděly naše děti: ,,MEGA 
MOC!“. A mají pravdu. 

V únoru jsme si zařádili na tradičním 
karnevalu, tentokrát s tématem beru-
šek. Paní učitelky jako každý rok akci 
zahájily tanečkem. Následně se přidaly 
i děti s kroužkem Výzkumníček pod ve-
dením paní učitelky Magdalenky. Celým 
odpolednem nás doprovázela vystoupe-
ní tanečních kroužků z okolí.

Naši budoucí školáčci se zúčastnili 
tradiční Školičky. Tam se seznámili jak 
s prostředím ZŠ, tak i s paními učitelka-
mi. Potkali se s bývalými kamarády ze 
Sluníčka, kteří již školu navštěvují.

Pro děti a jejich rodiče chystající se 
k zápisu do našeho Sluníčka, jsme 
v březnu uspořádali 1. DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ, a to ve třídě Kuřátek a Krtečků. 
Naše budoucí Sluníčka tak měla mož-
nost seznámit se s prostory naší školky. 
Zvídavým rodičům byly k dispozici paní 
učitelky Martinka a Terezka, které také 
přichystaly pro malé návštěvníky drobné 
dárečky a hry. Naše paní kuchařky při-
spěly formou malého pohoštění, které 
přišlo návštěvníkům vhod. Děti byly nad-
šené, domů příliš nepospíchaly, a to je 
pro nás to největší ocenění. Moc se 
na vás v září těšíme!

A slyšeli jste už o našem úspěchu 
na 15. ročníku Přehlídky Mateřských 
škol „ Zlínský Škrpálek“ v Kongresovém 
centru? Naši předškoláci s představením 
„S Machem a Šebestovou do minulosti 
za hudbou“ zkrátka „zaváleli“!!! Pokud 
i vy chcete vidět naše děti vystupovat, 
přijďte na „Přehlídku pohybových skla-
deb“ dne 27. 5. 2024 do slušovické haly. 

Děti se těšily ze spousty akcí, jako byla 
například roztančená školka, cirkusové 
vystoupení se zvířátky, různá divadelní 
představení. Seznámily se ale také s péčí 
o zoubky, první pomocí a zavítaly 
do místní knihovny.

Na konci dubna se naše školka zahali-
la do čarodějné atmosféry. Čarodějnice 
a čarodějové z celé naší školky plnili 
spoustu strašidelných úkolů, např. mí-
chání lektvaru, prolézání pavučinou, 
věštění ze šťastných karet a zkrášlování 
v čarodějnickém salonu. Při letošních 
zkouškách letu na koštěti získali všichni 
starší čarodějové letecké průkazy. 

Ještě jsme nezmínily výlety! Jeden 
úspěšný už máme za sebou, a to návště-
vu Galaxie ve Zlíně. Pro děti odcházející 
do ZŠ je naplánovaný třídenní pobyt 
na Revice ve Vizovicích a pro ty ostatní 
již tradičně náš oblíbený výlet do ZOO 
Lešná. Měsíc květen se nese ve znamení 
oslav všech maminek a rodin. Při té pří-
ležitosti děti ve třídách rozradostní své 
rodiče vystoupením na různá témata. 

Naši výzkumníčci se na začátku června 
rozloučí při veřejné poradě pro rodiče 
zakončené slavnostní promocí. Držíme 
jim pěsti, ať to všichni „dají“! Vy to totiž 
možná nevíte, ale jsou to šikulky! 
Zúčastnili se mezinárodní soutěže 
„Pohár vědy 2024“, který sice nevyhráli, 
ale úspěšně se probojovali všemi koly až 
na úplný závěr, a získali tak „Certifikát 
úspěšného řešitele“.

Den dětí oslavíme zmrzlinou a tradič-
ním opékáním špekáčků na školní zahra-
dě. V závěru roku proběhne také NOČNÍ 
SPANÍ ve školce a oslava s rodiči a bu-
doucími prvňáčky – Rozloučení s před-
školáky. 

Krásné sluníčkové dny 
přeje 

kolektiv MŠ Sluníčko Slušovice

Zprávičky z naší sluníčkové mateřské školičky
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Oslavy 140. výročí založení SDH Slušovice
V pátek 10. května 2024 započal tří-

denní maraton, který ukončil roční pří-
pravu oslav 140. výročí založení SDH 
Slušovice a zahájil plánovaný program 
oslav. 

V sobotu na letišti Bílá Hlína proběhla 
soutěž družstev v požárním sportu 
O pohár starosty města Slušovice, disci-
plína požární útok. Soutěž zahájil mís-
tostarosta města Slušovice Jan Fenyk. 
Dopoledne přivítal 96 mladých hasičů 
z pěti sborů 11. okrsku, kteří soutěžili 
v kategorii mladší žáci, starší žáci, jejich 
vedoucí a doprovod. Odpoledne přivítal 
88 sportovců ze sedmi sborů 11. okrsku, 
kteří soutěžili v kategorii ženy, muži. Pan 
místostarosta pozdravil přítomné diváky 
a poděkoval pořadatelům za přípravu 
a organizaci soutěže.

Kdo se zúčastnil a kdo vyhrál?

Kategorie mladší žáci: Slušovice, 
Trnava C, Trnava B, Březová - vítěz 
Trnava A.

Kategorie starší žáci: Slušovice, Trnava 
B, Všemina, Trnava A, Březová B, Hrobice 
- vítěz Březová A.

Kategorie ženy: Slušovice - 20,19 s / 
28,81 s

Kategorie muži: Trnava C - 21,84 s / 
19,87 s, Březová - 20,88 s / 19,80 s, 
Neubuz A - 25,32 s / 18,27 s, Neubuz B 
- 16,69 s / 20,99 s,

Hrobice - 16,62 s / 16,47 s, Trnava 
A – N / 16.32 s, Veselá - 15,27 s/ N,

Všemina – N / 14,73, vítěz Slušovice 
14,68 s / 14,60 s,

Mimo soutěž si útok vyzkoušeli v plné 
výstroji členové JSDHO Slušovice s ča-
sem 22,17 s.

Odpoledne po čtrnácté hodině na leti-
ště přijel hejtman Zlínského kraje Radim 
Holiš, kde ho očekával poslanec Marek 
Novák a europoslanec Ondřej Kovařík. 
Velitel okrsku Jiří Fišnar st. pana hejtma-
na přivítal. Ten poté pozdravil přítomné 
a pronesl povzbudivá slova k hasičům 
a poděkoval za jejich práci. Starosta SDH 
Slušovice se mu omluvil, že nebyl přiví-
tán chlebem a solí slovy „v tvrdých a ka-
menitých podmínkách Valašska se 
na chleba těžko dělá a sůl si skladujem 
na zimu, tak jsme Vás tím nepřivítali, ale 
Valaši ví, co je slušnost, tak si pojďte dat 
grilovanú klobásu a něco na uhašení 
žízně“. Ve zbývajícím čase se podívali 
všichni tři na požární útoky, oceňovali 
výkony soutěžících, seznamovali se se 
zástupci okolních sborů, vyposlechli pro-
blémová témata některých obcí.

Pan hejtman je zřejmě modelář, proto-
že při prohlídce sbírky leteckých modelů 
pana Jindřicha Polepila si docela rozu-
měli. Opravdu bylo na co se podívat.

Při odjezdu byl hejtman obdarován 
Pamětním odznakem SDH Slušovice 
s certifikátem č. 122 a brožurou o histo-
rii SDH Slušovice. Víc toho pan hejtman 
nestihl, musel odjet na dostihy předávat 
poháry.

Ovšem náš místostarosta města stíhal 
všechno. Zahájit soutěž, odjet domů 
poséct, pak předat poháry MH, poté se 
zapojil do přípravy ohňostroje po boku 
Václava Bednaříka, předal poháry do-
spělým hasičům, ukončil soutěž a pozval 
přítomné na večerní ohňostroj. Ten za-
čal po 21. hodině a byl to zážitek pro 
všechny, hlavně pro děti, které spolu 
s vedoucími a otcem Lukášem přivezly 
na letiště v hasičských autech členové 
zásahové jednotky. Déšť nás při ohňo-
stroji trochu potrápil, ovšem ta nádhera 
záblesků světel, záře různých barev 
a tvarů doprovázená hudbou vše upoza-
dila. Konec ohňostroje, konec sobotní-
ho programu pro hosty. Pro hasiče 
a organizátory začátek úklidu letiště, 
převoz všeho do Slušovic na zabezpeče-
ní nedělního programu. Ve 23 hodin vše 
hotovo. Klobouk dolů. 

Prosluněná neděle 12. května začala 
v 7 hodin hudebním budíčkem. Kolem 
osmé hodiny přicházeli k hasičské zbroj-
nici hosté, pro které bylo připraveno 
tradiční valašské přivítání - vdoleček, 
kalíšek. V 9 hodin začalo řazení do tvaru 
a průvod s prapory za doprovodu hudby 
se vydal ke kostelu. Nastala krátká 
pauza a hasiči byli seznámení s dalším 
programem. Otec Lukáš Jambor přišel 
s ministranty, přivítal se s hasiči a poté 
vešel průvod do kostela sv. Jana Křtitele. 
Začala mše svatá s poděkováním za 140. 
let trvání hasičského sboru, za zaklada-
tele hasičstva, živé i mrtvé následovníky 
a jejich rodiny.

Po ohláškách starosta sboru Milan 
Novák spolu s velitelem JSDHO Michalem 
Novákem předali otci Lukášovi Pamětní 
odznak SDH Slušovice s certifikátem č. 
120., brožuru Historie SDH ve Slušovicích 
1884 - 2024.

Následně starostovi města Ing. Petru 
Hradeckému a místostarostovi města 
Ing. Janu Fenykovi předali Pamětní stu-
hu k historickému praporu města jako 
výraz poděkování městu Slušovice a je-
ho občanům za technickou, materiální 
a finanční podporu hasičské činnosti 
ve městě. Pak představitelé města pře-
dali Pamětní stuhu k historickému pra-
poru SDH jako poděkování za hasičskou 
činnost. Otec Lukáš stuhy požehnal. 
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Za zmínku stojí, že od požehnání prapo-
rů města a sboru letos uplyne 20.let. 
Po mši svaté se u pomníku padlých po-
ložením věnců a státní hymnou uctila 
památka těch, co obětovali svůj život 
v obou světových válkách.

V 11 hodin začala spanilá jízda čtyřia-
dvaceti hasičských aut. Po skončení se 
někteří hosté odebrali na oběd v restau-
raci Přerovská a jiní na slavnostní schůzi 
v sokolovně ve Slušovicích.

Starosta sboru přivítal přítomné hosty 
za město Slušovice – starostu, místosta-
rostu, radní, zastupitele a zástupce spol-
ků FC Slušovice, Českého svazu chovate-
lů ZO Slušovice, Českého zahrádkářské-
ho svazu ZO Slušovice. Přivítal a podě-
koval sponzorům za finanční pomoc. 
Přivítal také hasiče ze Slušovic, mezi něž 
patří zasloužilý hasič Svatopluk Matůšů, 
hasiče z Březové, Hrobic, Neubuze, 
Podkopné Lhoty, Trnavy, Veselé, Všemi-

ny, Ostraty, Ubla, Vizovic, starostu 11. 
okrsku Pavla Divilu, garanta 11. okrsku 
a člena VV OSH ZL Zdenka Kráčalíka, 
náměstka starosty OSH ZL Ing. Evu 
Úlehlovou, starostu OSH a KSH ZL 
Vlastimila Nevařila, člena ÚOR Prevence 
SH ČMS Josefa Jakubu, člena ÚOR 
Historie SH ČMS Jana Štalmacha, 1. ná-
městka starosty SH ČMS Josefa Bidmona. 
Poslední jmenovaný předal Miroslavu 
Horákovi vysoké vyznamenání SH ČMS 
– medaili Za zásluhy o výchovu. Sboru 
dobrovolných hasičů Slušovice předal 
nejvyšší výběrové vyznamenání SH ČMS 
– Řád svatého Floriana. Velitel sboru 
a JSDHO Slušovice přivítal zástupce HZS 
Zlín pluk. Ing. Pavla Koňaříka ředitele 
Územního odboru Zlín. Slavnostní schů-
ze se zúčastnil genmjr. Ing. Petr Ošlejšek, 
Ph.D. náměstka GŘ HZS ČR pro IZS 
a operační řízení, který předal sboru 
Plaketu Hasičského záchranného sboru 

České republiky jako výraz uznání práce 
slušovických hasičů.

Městu Slušovice byla předána Pamětní 
medaile k 160. výročí dobrovolných ha-
sičů 1864 -2024, kterou udělilo SH 
ČMS. Od SDH Slušovice město obdrželo 
Pamětní odznak SDH Slušovice s certifi-
kátem č. 80. 

Od třinácté hodiny na sokolské zahra-
dě byla vystavena hasičská vozidla sou-
dobá i historická. Návštěvníci při pojídá-
ní klobás z udírny či popíjení piva mohli 
shlédnout ukázky slaňování a podívat se 
na roztleskávačky. Pro děti byly zdarma 
připraveny melouny, popcorn, cukrová 
vata, mohly si zaskotačit ve skákacím 
hradu nebo vyzkoušet svou zručnost 
v připravených herních disciplínách. 
Hasičské odpoledne uzavřela ukázka 
zásahu u požáru, kterou spolu s členy 
JSDHO předvedli mladí hasiči.

Děkuji tímto způsobem všem, kteří se nějakým způsobem zapojili do příprav 
a uskutečnění oslav. Městu Slušovice a sponzorům za finanční podporu a pomoc sr-
dečně děkujeme. Děkujeme hostům a návštěvníkům, bez jejich účasti by oslavy ztra-
tily smysl.

 
Jménem výboru SDH Slušovice starosta Milan Novák
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Fotbalová přípravka za poslední rok

Do fotbalové přípravky chodí 35 dětí. 
Jedná se většinou o chlapce prvního 
stupně základní školy, ale výjimkou ne-
jsou ani dívky nebo děti ze školky. Jsou 
rozdělení na starší a mladší. Starší hrají 
pravidelně zápasy v okresní soutěži sku-
piny C. Mladší nehrají žádnou soutěž, 
občas poměří síly v přátelských zápa-
sech. 

Přípravka zažila během roku celou řa-
du akcí. V lednu 2023 se konal druhý 
ročník zimního turnaje mužů ve fotbale 
a letos v lednu třetí. Výtěžek z tohoto 
turnaje putuje do přípravky 
ve Slušovicích. 

V únoru děti absolvovaly svoje první 
soustředění. Mrazivé počasí, tréninky, 
výběhy, ale i zábava čekaly na kluky 
z přípravky. Soustředění absolvovali 
v areálu Penzionu Kopná.

V květnu děti měly děti možnost na-
stoupit na trávník s hráči první ligy. 
Doprovodily fotbalisty Zlína a Jablonce.
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Centrum
podlah a dvěří
ve Slušovicích
Školní 635, Slušovice
www.podlahy-slusovice.cz

Placená inzerce

V srpnu proběhl týdenní fotbalový tá-
bor. Tréninky, turnaj, výlet a další aktivity 
čekaly na naše nejmenší děti ze starší 
i mladší přípravky. 

V zimě děti absolvovaly přípravné tur-
naje. Naši mladší poměřili síly s týmy 
hrajícími pravidelně. A vůbec si nevedli 
zle. Podzimní sezónu a následné turnaje 
odehrály děti v nových dresech. 

Poděkování patří Milanu Kališovi 
a Kamilu Elšíkovi za pomoc se zimním 
turnajem. Dále pak městu Slušovice, 
které poskytlo pronájem a ceny do tur-
naje a koupilo dětem z přípravky mi-
nibranky. Trenérům, kteří vedli děti 
na letním táboře. Michalu Klimtovi 
za organizační věci s malými dětmi. 
Josefu Sucháčkovi, Janu Polaštíkovi 
a Ondřeji Zemánkovi za dofinancování 
nových dresů. Největší poděkování patří 
Romanu Hodulíkovi, Romanu Bořutovi 
a Jindřichu Janáčovi za vedení malých 
nadějí a snahu podpořit je ve sportování 
a pohybu.

 RŠ
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Řemesla ve Vizovicích
Tradice, řemesla a život na Valašsku – název akce, která se konala druhý dubno-

vý víkend v Kulturním centru ve Vizovicích.
My jsme tuto přehlídku tradičních i nových řemesel navštívili s žáky šestého roč-

níku v pondělí 15. dubna 2024. A bylo to velmi tvůrčí dopoledne, žáci si během 
několika hodin mohli na jednotlivých stanovištích vyzkoušet pestré řemeslné čin-
nosti (od dekorování kraslic a pletení z proutí až po práci truhláře nebo podlaháře) 
a odvézt si s sebou domů spoustu nových zkušeností i hezkých výrobků, ti nejpil-
nější i certifikát „valašského mistra“.

Mgr. Radim Šustek

Ze základní školy

Co se nám letos povedlo v matematických soutěžích?
V lednu letošního roku nás v okresní 

soutěži Matematické olympiády za 9. 
ročníky reprezentovali dva budoucí ab-
solventi naší školy: Kateřina Hanáková 
a Jakub Nevrlý. Svými matematickými 
znalostmi se zařadili mezi úspěšné řeši-
tele. Žáci 9. ročníku také řešili otázky 
týkající se vědomostí z ekonomické sféry 
a to formou on-line testů pod titulem 
Ekonomická olympiáda. Následné vy-
hodnocení nám ukázalo, že opět byla 
nejlepší Kateřina Hanáková, která po-
stoupila do finálového kola, jež se usku-
teční v květnových dnech v Brně. 

Naše škola je také tradičním účastní-
kem mezinárodní matematické soutěže 
Pangea, kterou žáci řeší opět v on-line 
prostoru. Letos se nezadařilo žádnému 
našemu počtáři druhého stupně dosáh-
nout předního umístění v rámci kraje, 
a tudíž postoupit do pražského finále. 

Další mezinárodní soutěž s názvem 
Klokan proběhla v naší škole od 2. do 9. 
ročníku v posledním březnovém týdnu. 
V kategorii Cvrček (2. a 3. třídy) byli 
nejlepšími počtáři: Tea Tylová, Viktorie 
Semelová, Klára Polášková a Aleš 
Šenkeřík. V kategorii Klokánek (4. a 5. 
ročníky) dominovaly: Tereza Endlerová, 

Natálie Ingrová, Natálie Křižková, 
Markéta Šmotková a Lucie Ulrichová. 
Kategorii Benjamin (6. a 7. třídy) obsadi-
li vítězné pozice: Kryštof Sousedík, Lukáš 
Richter, Tereza Kocháňová, Daniela 
Krejčí a Matouš Vacula. Kategorii kadet 
(8. a 9. roč.) s přehledem vyhrála 
Kateřina Hanáková, následovali Jakub 
Nevrlý a Mojmír Minařík. 

Druhým rokem se naše škola zapojuje 
i do matematické soutěže školních ko-
lektivů (určeno pro žáky 6. až 9. roč.) 
Letos byl nejúspěšnější skupinou, která 
řešila přes padesát matematických úko-
lů, týmová spolupráce 16 chlapců a dí-
vek sedmého ročníku. Potěšilo nás jejich 
4. místo z 34 škol Zlínského kraje.

V měsíci březnu proběhlo i závěrečné 
matematické zápolení pod názvem 
Pythagoriáda. Patnáct náročných počet-
ních úkolů zvládli s přehledem už nám 
známí dva deváťáci: Kateřina Hanáková 
a Jakub Nevrlý. Do okresního kola za os-
mé ročníky postoupil Mojmír Minařik 
a Martin Slováček, za 6. ročníky Ladislav 
Ševčik. Mezi úspěšné řešitele v okresním 
kole se zařadili: Kateřina Hanáková 
a Ladislav Ševčík 

Chválíme a jsme pyšní na chlapce 
a dívky, kteří nás úspěšně reprezentují 
v uvedených soutěžích. V těchto květno-
vých dnech také netrpělivě očekáváme 
výsledky našeho matematického snaže-
ní během přijímacího řízení. Věříme 
v kvalitní výsledky a přejeme všem našim 
absolventům co nejlepší start do dalšího 
vzdělávání. 

Mgr. Jana Šišková

Podrobnější informace najdete 
na webových stránkách naší školy. 

McDonald‘s Cup 2024
Letošní fotbalové setkání bylo jiné 

v tom, že naši skupinu týmů obohatil 
svou účastí tým ze školy ve Všemině. 

Mělo to svou výhodu i nevýho-
du. Sudý počet zúčastněných umožnil 
jiný systém hraní (každý s každým 
ve stejném čase v obou kategoriích), 
čímž se urychlil celý turnaj. Na druhou 
stranu jsme se měli utkat s dalším silným 
soupeřem. Po čtyř a půl hodinovém hra-
ní se podařilo získat v kategorii mladších 
hráčů krásné 2. místo a v kategorii star-
ších hráčů místo 3. I přes aprílové poča-
sí (a že skutečně dostálo svému jménu ) 
jsme si fotbal opravdu užili a vraceli se 
domů šťastní a plní dojmů. 

Naši reprezentanti:
Mladší žáci – Roman Knedla, Ondřej 

Zemánek, Martin Talafa, Antonín Sle-
pička, Filip Bartáček, Le Iet Tiep, Daniel 
Sucháček, Alex Klučka, Jakub No-
votný, Jakub Polach,

Starší žáci – Ondřej Hodulík, Matyáš 
Vala, Patrik Šarman, Adam Egner, Vít 
Kolář, Vít Tomšů, Lukáš Dlabaja, Lukáš 
Smejkal, Matyáš Dobeš, Radek Ma-
tušek, Matyáš Chalupník.

Hoši děkujem! 
Mgr. Emilie Elšíková ml.
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Exkurze Polsko
Na konci dubna jsme navštívili 

Polsko. Zaměřili jsme se na dvě pa-
mátky UNESCO. Nejdříve jsme poznali 
bývalé polské královské město Krakov, 
následně koncentrační tábor Osvětim. 
Exkurze byla tematicky zařazená k uči-
vu druhé světové války, které probírá-
me v dějepisu 9. ročníku.

Rostislav Šarman

Pro co bije tvoje srdce
Ve čtvrtek 11. dubna se 23 žáků os-

mého ročníku zúčastnilo projektového 
dne s názvem „Pro co bije tvoje srdce“

Akci pořádala Střední zdravotnická 
škola a Vyšší odborná škola zdravotnic-
ká Zlín. Cílem celého projektu bylo u žá-
ků základních škol vzbudit zájem o stu-
dium zdravotnických oborů. Vzbudit 
u nich sebereflexi otázkami typu „Bude 
to pro mne správná škola? Zvolím správ-
ný obor, který je pro mě ten pravý? Bude 
to obor, který mě bude nejenom bavit, 
ale i naplňovat? Obor, ke kterému chci 
profesně směřovat?“. Žáci si prošli 5 te-
maticky zaměřených stanovišť, kde na-
hlédli do profesí praktická sestra a ošet-
řovatel.

Mgr. Zdeňka Duroňová 
Kateřina Zbranková 

Pupil of the Year 2024
Prověřením jazykových znalostí žáků 

2. stupně v angličtině je již tradiční sou-
těž Pupil of the Year, která se konala 13. 
března 2024.

Žáci si ověřili své pokroky v lexikálně-
-gramatickém testu, čtení a poslechu 
s porozuměním. Letos se soutěže zú-
častnilo 56 žáků 6. - 9. ročníku. Všichni 
soutěžící prokázali, že angličtina je pro 
ně důležitý a zajímavý předmět a jejich 
znalosti jsou na velmi dobré úrovni.

Výsledky jednotlivých kategorií:

6. ročník: 1. Tobiáš Kořenek (6.A), 2. 
Eliška Daňková (6.A), 3. Aneta Zarem-
bová (6.A)

7. ročník: 1. Filip Zapletal (7.B), 2. 
Kryštof Tomšů (7.B), 3. – 5. Matouš 
Vacula (7.A), Daniela Krejčí (7.B), Simona 
Kuželová (7.C)

8. ročník: 1. Tereza Ševcová (8.C), 2. 
Linda Pečivová, 3. (8.A) Jakub Slaník 
(8.B)

9. ročník: 1. Martina Plšková (9.B), 2. 
Karolína Vágnerová (9.B), 3. Kristýna 
Konečná (9.B)

Výhercům blahopřejeme, ostatním žá-
kům děkujeme za účast v soutěži a pře-
jeme všem hodně zdaru v dalším studiu 
anglického jazyka.

PaedDr. Jitka Bednaříková
metodické sdružení Aj

Příběhy našich sousedů
Šest žáků z 8. ročníku se ve čtvrtek 7. 

března zúčastnilo závěrečné prezentace 
Příběhů našich sousedů ve Starém 
Městě.

Eliška Palová, Kryštof Rašev, Jan 
Krupík, Jan Divila, Mojmír Minařík a Filip 
Oškera představili veřejnosti i odborné 
porotě svou videoreportáž, kterou nato-
čili s pamětnicí, paní Vlastou Švajdovou.

Příběhy našich sousedů je vzdělávací 
projekt neziskové organizace Post 
Bellum pro žáky osmých a devátých tříd 
základních škol a tercií a kvart víceletých 
gymnázií. Ti se za doprovodu svých uči-
telů a lidí z Post Bellum na několik měsí-
ců stanou rozhlasovými nebo televizními 
dokumentaristy.  Mají za úkol vyzpoví-
dat pamětníka, natočit vzpomínky, digi-
talizovat fotografie, prozkoumat archivy 
a nakonec vytvořit rozhlasovou, televizní 
nebo psanou reportáž či dokument. 
Někteří podle příběhu kreslí komiks, jiní 
tvoří prezentaci pro spolužáky, další se 

vydají do Českého rozhlasu, kde jim re-
daktoři pomohou sestříhat nahrávku 
do rozhlasové reportáže. Nakonec musí 
vystoupit před publikem a výsledky své 
práce představit veřejnosti a odborné 
porotě. Výsledky jejich práce si můžete 
prohlédnout na webových stránkách zá-
kladní školy. Mgr. Jana Kořenová
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V Ý R O Č Í 

V této rubrice zveřejňujeme jubilanty, kteří 
slaví výročí 75, 80, 85, 90 a více let.

Ludmila Sedláčková
Pavel Drápal
Rostislav Rozsypal
František Jakuba
Zdenko Vašek
Svatopluk Matůšů
Františka Kvapilová
Františka Klásková
Zdeněk Zetocha
Josef Švajda
Zdeňka Dolanská
Helena Kapustová
Josef Juřík
Marie Kolajíková
Marie Nábělková
František Krenar
Marie Šmakalová
Ludmila Babíková
Jiřina Konečná
Ing. Jiří Nesvadba
Jitka Bednaříková
Ing. Ladislav Krajča

Všem jubilantům 
srdečně blahopřejeme!

N A R O Z E N Í

Denisa Elšíková
Petr Smilek
Tereza Šamajová
Jakub Horáček
Aneta Čechová
Matyáš Mádle
Melissa Miková
Viktorie Minarčíková
Dobromysl Petra

Šťastným rodičům blahopřejeme 
a dětem přejeme hodně zdraví a štěstí!

Ú M R T Í
Oldřich Method
Josef Čoček
Anežka Miklová
Ludmila Zapletalová
Libuše Miklová
Lubomír Spěvák
Jiří Machala
Ing. Miloslav Jünger
Petr Pavel
Zdeňka Fajkusová
Gabriela Oškerová
Vladimír Staněk
František Matyák
Hedvika Javorová
Alois Kobylík
Vladimír Bravenec
 Pozůstalým vyjadřujeme 
 upřímnou soustrast.

Společenská 
 kronika

V lednu oslavili 50 let společného 
života – zlatou svatbu – manželé Jan 
a Helena Mikovi a v  březnu manže-
lé Jaromír a Marie Gogelovi. 

V dubnu slavili 60 let společného 
života – diamantovou svatbu – man-
želé Josef a Marie Řezníkovi. 

K těmto významným výročím jim 
popřáli starosta Petr Hradecký a mís-
tostarosta Jan Fenyk do dalších spo-
lečných let hodně zdraví, štěstí a spo-
kojenosti a všem poděkovali za jejich 
práci pro rodinu i pro obec.

Venkovní posilovna u základní školy
Začátkem měsíce dubna byly dokončeny v areálu školy práce na venkovní posilov-

ně, která je volně přístupná široké veřejnosti. Venkovní posilovna je spolufinancována 
Zlínským krajem.

Celková cena za pořízení 5 posilovacích strojů a upravení sportovního povrchu 
byla stanovena ve výši 904 233 Kč. Dotace ze Zlínského kraje činila 452 233 Kč, tj. cca 
50 %.

Žádáme všechny, kteří vyhledávají tento druh aktivity, aby dbali provozního řádu 
a udržovali v areálu pořádek.

V Z P O M Í N K A

Dne 30. května 2024 by 
oslavila 100 let paní 
Marie Maršálková. Kdo 
jste ji znali, vzpomeňte 
s námi.

S láskou děti Maruška, 
Rudek a Tonda s rodinami.

Dne 27. března by osla-
vila 100. narozeniny paní 
Marie Patáková. Kdo 
jste ji znali, vzpomeňte s 
námi. 

S láskou vzpomínají 
dcery s rodinami.

V Ý R O Č Í
společného manželského života

Prosíme jubilanty, případně jejich příbuzné, 
o spolupráci při pořádání oslav zlatých nebo 
diamantových svateb našich občanů. Pokud 
sňatek občanů našeho města byl uzavřen jinde 
než ve Slušovicích a uplyne od sňatku 50 nebo 
60 let, není na matrice tento záznam zaevido-
vaný. Pokud Vás tato událost v nejbližší době 
čeká, sdělte prosím na matriku přesné datum 
a místo uzavření manželství. Následně manže-
ly oslovíme a po dohodě s nimi naplánuje se-
tkání, na kterém jim k této významné události 
popřejeme.

V rubrice Společenská kronika JUBILANTI 
jsou zveřejňovány významné životní události 
občanů Slušovic. Pokud nechcete tyto informa-
ce, které se Vás osobně týkají, zveřejnit, obrať-
te se na matriku městského úřadu písemně 
nebo telefonicky (577 983 344, 577 981 376).

Společenská 
 kronika

Manželé Gogelovi

Manželé Řezníkovi


